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Felsőlajos Község Önkormányzata 
Képviselő-testületének 2024. március 14-én megtartott 

soros nyílt képviselő-testületi üléséről 
 
Az ülésen hozott rendelet száma és tárgya: 
 
- 
 
Az ülésen hozott határozatok száma és tárgya: 
 
13/2024. (III.14.)   Beszámoló a Lajosmizse Önkormányzati Tűzoltó Parancsnokság 2023. 

évi munkájáról 

14/2024. (III.14.)   Az önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatai 
ellátásának átfogó értékelése 

15/2024. (III.14.)   Az alapellátásban dolgozó orvosok 2023. évi szakmai beszámolója 

16/2024. (III.14.)       A jegyző beszámolója az adóztatásról 
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J e g y z ő k ö n y v 
 

Készült: Felsőlajos Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2024. március 14-én 11.00 
órakor Lajosmizse Városháza Dísztermében megtartott soros nyílt üléséről. 
 
Jelen vannak: Juhász Gyula polgármester, Kun János alpolgármester, Majoros István és 
Makainé Antal Anikó képviselők. 
Bejelentéssel távol: Czigány Lajos képviselők 1 fő. 
A Képviselő-testület létszáma összesen 4 fő. 
 
Tanácskozási joggal meghívottak:   dr. Balogh László jegyző 

Muhariné Mayer Piroska aljegyző 
       
Egyéb meghívottak:                                    dr. Bartalné Sipos Alexandra igazgatási ügyintéző 
 Sánta Tibor Lajosmizse ÖTP parancsnok 
 Vörösné Gajdácsi Anita EGYSZI 

intézményvezető-helyettes 
Jegyzőkönyvvezető:     Kisjuhászné Almási Anita titkársági ügyintéző 
 

Juhász Gyula polgármester: Tisztelettel köszöntök mindenkit, aki a mai soros nyílt ülésünkön 
megjelent. Megállapítom, hogy az ülés határozatképes, 4 fő képviselő jelen van. Bejelentéssel 
távol Czigány Lajos képviselő. A meghívóban 6 napirendi pont szerepel. Van-e esetleg 
valakinek más napirendre javaslata? Amennyiben nincs, kérem, aki egyetért a napirendi 
ponttokkal kézfeltartással jelezze. Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 4 igen szavazattal 
– ellenszavazat, tartózkodás nem volt - az alábbi napirendi pontokat fogadta el: 

 Napirend 
 

Előterjesztő 
 

1.  Beszámoló a Lajosmizse Önkormányzati Tűzoltó Parancsnokság 2023. 
évi munkájáról 
 

Juhász Gyula 
polgármester 

2. Az önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatai 
ellátásának értékelése 

Juhász Gyula 
polgármester 

3. Az alapellátásban dolgozó orvosok 2023. évi szakmai beszámolója 
 

Juhász Gyula 
polgármester 

4. A jegyző beszámolója az adóztatásról dr. Balogh László 
jegyző 

5. Egyebek  

6. Interpelláció  

 

1. napirendi pont: 
Beszámoló a Lajosmizse Önkormányzati Tűzoltó Parancsnokság 2023. évi munkájáról  
Előadó: Juhász Gyula polgármester 
 
Juhász Gyula polgármester: Köszönjük a beszámolót, melyből egész éves képet kapunk a 
tűzoltóság munkájáról. A tűzoltóság működését Lajosmizse, Felsőlajos, Ladánybene és 
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Táborfalva jelentős mértékben támogatja. A beszámolóban település szinten tartalmaz adatokat, 
mentésekről, vonulásszámról, tűzesetekről, műszaki mentésekről. A helyi tűzoltóságnak nagy 
szerepe van. A rövid vonulási idő nagyon fontos. Az új kecskeméti telephelyre költözött a 
tűzoltóság Kecskemét városából, így onnan a vonulási idő még hosszabb lett. Lajosmizsei 
tűoltóságnál a feladat ellátása biztosítva van. Komoly segítség is érkezik a helyi tűzoltóság 
számára Svájcból. Téves riasztás nem volt. A tűzoltóság az országos és nemzetközi 
versenyeken is megállja a helyét. Van-e ezzel kapcsolatban észrevétel, javaslat? Sánta Tibornak 
átadom a szót! 

Sánta Tibor Lajosmizse ÖTP parancsnok: 6-8 perc a vonulási idő hossza Felsőlajosra. 
Forgalom függő a vonulási idő. Még fontosabb lett a szerepünk a mentésnél. Nekem mindig az 
a legfontosabb, hogy 8 percről redukálódjon le 3-4 percre a vonulási idő és szinte végig tudjuk 
tartani. Két hete Koller Dániel elnökkel haza hoztuk Svájcból a kisbuszt. Ezzel bővült a 
gépparkunk. Ők nagyon preferálják az utánpótlás nevelést, amire most is nagy hangsúlyt 
fektetünk. Három tűzoltó már az én utánpótlás nevelésemnek köszönhető. Jó lenne, ha lennének 
elméleti és gyakorlati versenyek.  
 

Juhász Gyula polgármester: Az autópályán sokszor kell mentést végezni?  

Sánta Tibor Lajosmizse ÖTP parancsnok: A beavatkozásaink számának körülbelül 2,5 
szeresére nőtt. Az autópályán van minden 3-4 beavatkozásunk. Dabasi és kecskeméti 
autópályán újabb területet is kaptunk, így még több lett a beavatkozás.  

Juhász Gyula polgármester: Van-e ezzel kapcsolatban észrevétel, javaslat? Amennyiben 
nincs, aki elfogadja a határozat-tervezetet, kézfelemeléssel jelezze! Megállapítom, hogy a 
Képviselő-testület 4 igen szavazattal – ellenszavazat, tartózkodás nem volt - az alábbi 
határozatot hozta meg: 

13/2024. (III.14.) ÖH. 
Beszámoló a Lajosmizse Önkormányzati Tűzoltó Parancsnokság 2023. évi munkájáról 
 

                 Határozat 

 

Felsőlajos Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Lajosmizse Önkormányzati 
Tűzoltó Parancsnokság 2023. évi munkájáról szóló beszámolót elfogadja. 

 

Felelős: Képviselő-testület 
Határidő: 2024. március 14. 
 

2. napirendi pont: 
Az önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatai ellátásának értékelése  
Előadó: Juhász Gyula polgármester 
 
Juhász Gyula polgármester: Megköszönöm azoknak a munkáját, aki ebben a feladatban részt 
vett. A demográfiai adatok alapján Felsőlajoson a lakosságszám 1008 főre emelkedett.  

dr. Bartalné Sipos Alexandra igazgatási ügyintéző: Tegnap frissítettem az adatokat, 1014 fő 
a lakosságszám.  
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Juhász Gyula polgármester: A demográfiai adatok alapján a 0-2 év közötti gyermekek száma 
jelentősen megemelkedett. A bölcsőde létszáma 10 fővel fel van töltve. Dr. Friedrich Mária 
beszámolójában részletezi a gyermekek számára szervezett táborokat, anyagi támogatás 
nyújtott az önkormányzat. 2023. évben ingyenes vagy kedvezményes étkezésben részesülők 
száma a bölcsődében teljes létszámmal, az óvodában 43 fő, az iskolában 33 fő. Az 
önkormányzatnak ez jelentős költséget jelent. Egyeztettünk már a képviselő-testülettel, hogy a 
szülők figyelmét fel kellene hívni gyermek betegsége esetén le kell mondani az étkezést, ez az 
önkormányzatnak komoly terhet jelent. Van-e ezzel kapcsolatban észrevétel, javaslat? Vörösné 
Gajdácsi Anitának átadom a szót! 

Vörösné Gajdácsi Anita EGYSZI intézményvezető-helyettes: Szeretném megköszönni a 
Képviselő-testület segítségét. 2023. évben csökkentek a szolgálatra beérkező jelzések. 
Felsőlajoson összesen két esetben kaptunk jelzést kiskorú gyermekkel kapcsolatban. Szeretném 
megköszönni a karácsonyi adománygyűjtés során a csomagok szállításában nyújtott segítséget 
felsőlajosi lakosság számára. 

Juhász Gyula polgármester: Van-e ezzel kapcsolatban észrevétel, javaslat? Amennyiben 
nincs, aki elfogadja a határozat-tervezetet, kézfelemeléssel jelezze! Megállapítom, hogy a 
Képviselő-testület 4 igen szavazattal – ellenszavazat, tartózkodás nem volt - az alábbi 
határozatot hozta meg: 

14/2024. (III.14.) ÖH. 
Az önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatai ellátásának átfogó 
értékelése 

 
Határozat 

 
 

1.) Felsőlajos Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a gyámhatóságokról, valamint a 
gyermekvédelmi és gyámügyi eljárásról szóló 149/1997. (IX. 10.) Kormányrendelet 10. 
melléklete tartalmi követelményeinek megfelelő, az önkormányzat gyermekjóléti és 
gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról szóló – az előterjesztés mellékletét képező - átfogó 
értékelést elfogadja. 
2.) Felsőlajos Község Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert, 
hogy – a jogszabályban foglalt követelménynek eleget téve – a beszámolót a Bács-Kiskun 
Vármegyei Kormányhivatal Gyámügyi és Igazságügyi Főosztály Szociális és Gyámügyi 
Osztálya részére megküldje. 
 
Felelős: Képviselő-testület 
Határidő: 2024. március 14. 
 
3. napirendi pont: 
Az alapellátásban dolgozó orvosok 2023. évi szakmai beszámolója 
Előadó: Juhász Gyula polgármester 
 
Juhász Gyula polgármester: Az orvosoktól megkaptuk a beszámolókat. Az egyes beszámolók 
bemutatják a körzetbe tartozó lakosság korösszetételét, taglalják a legjellemzőbb egészségügyi 
problémákat, és a betegség-megelőzési formákat, pozitív-negatív változásokat a betegek 
egészségügyi állapotában. A szűrővizsgálatok fontosságát kiemelik. Az Egészségházban 
szűrővizsgálatok az Egészséghéten elérhetőek a lakosság számára. Svébis doktor utal az 
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nyugdíjba vonuló orvosokra. Abonyban ösztöndíj alapján próbálják bevonzani az orvosokat. 
Betöltetlen praxis jelenleg nincs.  

dr. Balogh László jegyző: A szerződés értelmében mindenkinek gondoskodnia kell a 
helyettesítésről. A területszervezési feladatok már nem önkormányzati hatáskör. Utánpótlásról 
gondoskodni kell, nehéz feladat.  

Juhász Gyula polgármester: Van-e ezzel kapcsolatban észrevétel, javaslat? Amennyiben 
nincs, aki elfogadja a határozat-tervezetet, kézfelemeléssel jelezze! Megállapítom, hogy a 
Képviselő-testület 4 igen szavazattal – ellenszavazat, tartózkodás nem volt - az alábbi 
határozatot hozta meg: 

15/2024. (III.14.) ÖH. 
Az alapellátásban dolgozó orvosok 2023. évi szakmai beszámolója 

Határozat 
 
 

Felsőlajos Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az alapellátásban dolgozó orvosok 
2023. évi szakmai beszámolóit megvitatta, és azokat elfogadja.    
 
Felelős: Képviselő-testület 
Határidő: 2024. március 14. 
 

4. napirendi pont: 
A jegyző beszámolója az adóztatásról  
Előadó: dr. Balogh László jegyző 
 
Juhász Gyula polgármester: 2023. január 1. – 2023. december 31-ig terjedő időszak 
adóztatási feladatairól, kötelezettségeiről szól a beszámoló. Az adóbevételek jól sikerültek.  

dr. Balogh László jegyző: Jegyző ismertette az adóztatásról szóló beszámolót. 

Juhász Gyula polgármester: Van-e ezzel kapcsolatban észrevétel, javaslat? Amennyiben 
nincs, aki elfogadja a határozat-tervezetet, kézfelemeléssel jelezze! Megállapítom, hogy a 
Képviselő-testület 4 igen szavazattal – ellenszavazat, tartózkodás nem volt - az alábbi 
határozatot hozta meg: 

16/2024. (III.14.) ÖH. 
A jegyző beszámolója az adóztatásról 
 

H A T Á R O Z A T 
 

Felsőlajos Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Lajosmizse Város 
Jegyzőjének a Lajosmizsei Közös Önkormányzati Hivatal Felsőlajosi Kirendeltsége 
2023. évre vonatkozó jegyzői beszámolóját az adóztatásról megvitatta és azt elfogadja.  
Határidő: 2024. március 14. 
Felelős: Képviselő-testület 
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5. napirendi pont: 
Egyebek  
 
Juhász Gyula polgármester: Településképi rekonstrukció pályázat nyertes lett, mely során 
megújul a park, parkoló, a Faluház előtti terasz, illetve elbontásra kerül az önkormányzat mellett 
lévő ingatlan. Reméljük, hogy 2025. évben a Falunapi programok a megújult környezetben 
kerülnek megszervezésre. A napelemes pályázat ajánlat beküldése folyamatban van. A 
sportpálya melletti eladó területre 2000 Ft/m2 ajánlatot kaptunk az eladóktól. Át kell gondolni, 
illetve a helyi építési szabályzatot célszerű lesz módosítani.  

dr. Balogh László jegyző: A köztársasági elnök kiírta június 9-re a választásokat. Következő 
Képviselő-testületi ülés árpilis 15-én lesz, ahol részletesebb tájékoztatást nyújtok a választásról. 
Május 13-án lesz utána a testületi ülés, és ekkor lesz megtárgyalva a zárszámadási rendelet is. 

6. napirendi pont: 
Interpelláció 
 
Juhász Gyula polgármester: Van- e valakinek kérdése, interpellációja? Amennyiben nincs a 
mai soros nyílt testületi ülést 12.00 órakor bezárom!  
 

kmf. 
 

 
 

         Juhász Gyula                                                                    dr. Balogh László  
                   polgármester                                 jegyző  

 


